
 

 

                      

Z Á P I S 
 

z 5. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 16. 09. 2015 
  

 

Dne 16. 09. 2015 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou města 

Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: Zasedací místnost Magistrátu města Karlovy Vary, 1. patro 

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15.00 hodin a skončeno v 16.00 hodin 

Přítomni: Mgr. Jan Poula, Věra Bartůňková, Jiří Dietz, Mgr. Vladimír Hůrka,  

 Jaroslav Kubricht, Mgr. Miroslav Peer, Ivan Pelc, Ing. Jiří Rezek, Zdeněk Slába 

 

Omluveni: / 

Neomluveni:  /  

Hosté: / 

   

              

Program jednání: 

1. Představení nových členů komise Mgr. Miroslava Peera a Ivana Pelce 

2. Schválení programu jednání 

3. Schválení zápisu ze 4. jednání komise ze dne 27. 05. 2015 

4. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 27. 05. 2015 

5. Změna pravidel a způsobu poskytování dotací z rozpočtu územního samosprávného celku  

6. Informace o přípravě rozpočtu na rok 2016 

7. Informace o opravách školských budov a zařízení 

8. Různé, diskuze 

9. Návrh usnesení 

10. Závěr  

 

 

Jednání zahájil předseda komise Mgr. Jan Poula.  
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1. Představení nových členů komise Mgr. Miroslava Peera a Ivana Pelce 

 

Členům Komise školství, vzdělávání a demografie byli představeni noví členové Mgr. Miroslav Peer a Ivan 

Pelc, které jmenovala Rada města Karlovy Vary na svém jednání konaném dne 15. 09. 2015.  

 

Mgr. Miroslav Peer a Ivan Pelc byli seznámeni se základními dokumenty, které se týkají práce v komisi, 

konkrétně:  

 Zásady pro poskytování dotací z rozpočtu Statutárního města Karlovy Vary; 

 Jednací řád komisí Rady města Karlovy Vary. 

 

Mgr. Jan Poula upozornil nové členy komise na skutečnost vyplývající z Jednacího řádu komisí Rady města 

Karlovy Vary a to, že člen komise rady, který se dozví skutečnosti nasvědčující jeho vyloučení 

z projednávání a rozhodování věci ve správním řízení, je povinen námitku své podjatosti bezodkladně 

oznámit primátorovi města, pokud zvláštní právní předpis nestanoví něco jiného. O námitce podjatosti 

člena komise rozhoduje primátor města (ustanovení čl. 4 odst. 6 jednacího řádu). 

 

 

2.  Schválení programu jednání 

 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 

 

 

3.  Schválení zápisu ze 4. jednání komise ze dne 27. 05. 2015 

 

Zápis č. 4 / 2015 ze dne 27. 05. 2015 byl schválen v předloženém znění. 

Hlasování: pro:  Mgr. Jan Poula, Věra Bartůňková, Jiří Dietz, Mgr. Vladimír Hůrka, 

   Jaroslav Kubricht, Mgr. Miroslav Peer, Ivan Pelc, Ing. Jiří Rezek, Zdeněk Slába   

proti:  nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

4.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 27. 05. 2015 

 

Byla provedena kontrola úkolů a usnesení z jednání komise, které se konalo dne 27. 05. 2015. Usnesení bylo 

splněno, na posledním jednání nebyly uloženy žádné úkoly. 

 

 

5.  Změna pravidel a způsobu poskytování dotací z rozpočtu územního samosprávného celku  

 

V průběhu jarních měsíců probíhal proces aktualizace Zásad pro poskytování dotací z rozpočtu Statutárního 

města Karlovy Vary. Tento předpis byl upraven v souvislosti s přijetím zákona č. 24/2015 Sb., kterým se 

mění zákon č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů.  

Návrh nových „Zásad“ byl diskutován na jednání Komise ŠVD, které se konalo dne 27. 05. 2015 – na 

jednání nebyly ze strany členů komise vzneseny žádné připomínky.  

Novelizované Zásady pro poskytování dotací z rozpočtu Statutárního města Karlovy Vary byly schváleny na 

jednání zastupitelstva města dne 23. 06. 2015 a jsou účinné od 01. 07. 2015. 
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Výraznou změnou, která se dotkne příspěvkových organizací mateřských a základních škol, je skutečnost, že 

příspěvkové organizace nemohou čerpat finanční prostředky z rozpočtu svého zřizovatele v rámci 

vypsaných dotačních titulů, tedy uzavřením veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí neinvestiční dotace.  

 

6.  Informace o přípravě rozpočtu na rok 2016 

 

Členové komise obdrželi základní informace o přípravě rozpočtu na následující rok 2016: 

- Počátkem července obdržel odbor limity výdajů rozpočtu na rok 2016; 

- Ve spolupráci s řediteli a případně s ekonomickými pracovníky příspěvkových organizací byly 

sestaveny návrhy finančních plánů pro rok 2016; 

- Celkový návrh rozpočtu pro příspěvkové organizace mateřské a základní školy (provozní příspěvky) 

činí 52.141.000,- Kč; 

- Po sumarizaci všech doručených návrhů výdajů a porovnání s předpokládanými příjmy rozpočtu 

města se zatím tyto ukazatele rozcházejí; 

- Probíhají další jednání na úrovni vedoucí odboru – náměstek / primátor / Finanční výbor. 

 

Komise ŠVD vyslechla informace o přípravě rozpočtu na rok 2016 a doporučuje radě města ponechat 

rozpočet na rok 2016 pro mateřské a základní školy minimálně ve výši přijatých požadavků ředitelů škol.  

  

Hlasování: pro:  Mgr. Jan Poula, Věra Bartůňková, Jiří Dietz, Mgr. Vladimír Hůrka, 

   Jaroslav Kubricht, Mgr. Miroslav Peer, Ivan Pelc, Ing. Jiří Rezek, Zdeněk Slába   

proti:  nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 
 

7.  Informace o opravách školských budov a zařízení 

 

MŠ Mládežnická 

Zajištění energetických úspor – zateplení, oprava svislých konstrukcí, výměna oken a dveří, revitalizace 

teras a chodníčků, instalace kamerového systému 

Zhotovitel – 3xN spol. s r.o., Karlovy Vary 

Náklady 7,8 mil. Kč bez DPH  

Spolufinancováno z prostředků EU (Operační program Životní prostředí) – dotace činí 5,1 mil. Kč  

→ Realizace ukončena 

 

ZŠ J. A. Komenského 

Zajištění energetických úspor – zateplení, fasáda, výměna oken a dveří 

Zhotovitel – 3xN spol. s r.o., Karlovy Vary 

Náklady cca 13 mil. Kč bez DPH  

Spolufinancováno z prostředků EU (Operační program Životní prostředí) – dotace činí 9,6 mil. Kč 

→ Termín realizace do 30. 10. 2015 

 

ZŠ Poštovní 

Parkoviště – výstavba parkoviště v blízkosti křižovatky ulic Moskevská a Šumavská. Vznikne zde 26 

parkovacích stání (z toho 2 místa pro tělesně postižené). Parkoviště bude vybudováno částečně na stávajícím 

parkovišti a částečně na přilehlé zelené ploše. Stavba ale respektuje stávající vzrostlou zeleň. 

Náklady 1,2 mil. Kč bez DPH 

Zhotovitel – KV Realinvest s.r.o.  

→ Termín realizace září – říjen 2015 (posunutí z důvodu odstoupení původního vítěze výběrového řízení)  
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ZŠ Poštovní 

Bezbariérové přístupy do objektů v areálu školy – jedná se o soubor staveb, které řeší bezbariérový přístup 

od autobusových zastávek na ul. Šumavská do všech částí areálu školy a úpravu objektů školy tak, aby 

odpovídali technickým požadavkům pro bezbariérové užívání.  

Náklady 3,5 mil. Kč bez DPH 

Spolufinancováno z dotace Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy – dotace činí 2,4 mil. Kč 

Zhotovitel FH STAV s.r.o., Ostrov 

→ Termín realizace do 30. 09. 2015  

 

ZŠ Poštovní 

V průběhu podzimu proběhne ještě oprava oplocení areálu školy. Připravuje se vypsání VŘ na zhotovitele, 

předpokládané náklady před tendrem jsou cca 600 tis. Kč bez DPH. 

 

Budova v Kollárově ulici (využívána zejména ZUŠ Antonína Dvořáka a dále Mateřským centrem) 

Oprava statického narušení budovy, zateplení pláště budovy 

Náklady 3,2 mil. Kč bez DPH 

Zhotovitel 3xN spol. s r.o., Karlovy Vary 

→ Termín realizace září – říjen 2015 

 

Drobnější akce:  
 

V průběhu prázdnin proběhla výměna písku a drobné opravy pískovišť a hřišť v areálech mateřských a 

základních škol ve městě. 

 

Proběhly drobné opravné práce ve školských budovách, např. opravy elektroinstalací, povrchů podlah, 

truhlářské práce, výmalba. 

 

Komise ŠVD vyslechla informace o realizovaných opravách budov mateřských a základních škol a 

doporučuje radě města přijmout taková opatření, aby velké investiční akce a zásadní rekonstrukce školských 

zařízení byly plánovány a realizovány v období školních prázdnin. 

 

Hlasování: pro:  Mgr. Jan Poula, Věra Bartůňková, Jiří Dietz, Mgr. Vladimír Hůrka,  

Jaroslav Kubricht, Mgr. Miroslav Peer, Ivan Pelc, Ing. Jiří Rezek, Zdeněk Slába   

proti:  nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

  

8.  Různé, diskuze 

 

 Byla diskutována zavedená praxe v některých školách spočívající v požadavku na donášku toaletního 

papíru, mýdla, ubrousků, kapesníků apod., které hradí rodiče žáků školy a dále potom problematika 

výběru peněz od rodičů bez vystavení příjmového pokladního dokladu. Předseda komise Mgr. Jan 

Poula k tomuto tématu podal informaci, že pokud jsou ze strany školy požádáni rodiče o donášku 

hygienických potřeb, nejedná se v žádném případě o povinnost rodičů, ale dobrovolnost. Tato 

problematika má přímou souvislost se snižováním provozních příspěvků mateřským a základním 

školám. V případě, že jsou od rodičů vybírány peníze, škola vystavuje rodičům příjmové doklady.  

 

 V závěru jednání došlo ke zhodnocení akce „Ocenění nejlepších učitelů a žáků karlovarských škol“, 

která se uskutečnila v Becherově vile dne 08. 06. 2015. Tato akce, která se v letošním roce konala již 

počtvrté, se setkává s velkým ohlasem, a to jak ze strany oceněných, tak ze strany široké veřejnosti.  
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Bylo vybráno důstojné a velmi pěkné prostředí v Becherově vile. Rovněž doprovodný kulturní 

program byl připraven na vysoké úrovni. S nápadem před lety přišel člen komise Zdeněk Slába. 

Nápad byl zrealizován a postupně se z něj stává každoroční tradice. 

 

 

 

 

 

Termín příštího jednání komise se bude konat dne 04. 11. 2015 od 15.00 hodin v zasedací místnosti 

Magistrátu města Karlovy Vary, Moskevská 21, zasedací místnost v 1. patře.  

 

 

 

Dne: 17. 09. 2015 

 

 

Zapsala: Helena Volková, tajemnice komise    _____________________ 

               

          

         _______________________ 

     Mgr. Jan Poula 

     předseda komise 

 
 


